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Bemærkninger til dagsordner for 
møderne i december 2023 

Klima- og Miljøudvalget 
Ad pkt. 181: Kommissorium for §17 stk. 4 udvalg vedr. kollektiv trafik 

Handicaprådet skal påpege, at den kollektive trafik har meget stor betydning for borgere 

med handicap. Både i forhold til fremkommelighed og mulighed for at deltage i 

samfundsaktiviteter og beskæftigelse, men også opretholde sociale relationer og deltage i 

sundhedsfremmende aktiviteter såsom motion og terapeutisk behandling.  

 

Handicaprådet ser derfor frem til at blive inddraget i processen. 

 

Ad pkt. 186: Orientering om stigning i taksterne på flextur 2024 

Det fremgår af sagsfremstillingen, at Byrådet den 25. oktober besluttede at hæve taksten 

på flextur til det højest mulige niveau (68 kr.). Det fremgår videre, at Movia efterfølgende 

har hævet det højeste niveau fra 68 til 75 kr.  

 

Det fremgår ikke tydeligt af materialet, om Roskilde Kommune lægger op til at fastholde, 

at taksten skal stige fra næstlaveste niveau til det højeste. Det vil have meget store 

konsekvenser for mange mennesker med handicap, da de udover flexhandicap også er 

henvist til at bruge den almindelige flextransport såfremt de skal kunne gå til fx motion 

regelmæssigt med henblik på at opretholde den fysiske formåen. 

 

Der savnes en præcisering af, at 104 ture årligt ikke er et maksimum, men at der er 

mulighed for at øge dette antal efter behov. 

 

Ad pkt. 187: Orientering om stigende takster for kørselsordningen Flexhandicap i 2024 

Der er tale om en betydelig stigning, som begrundes med, at taksterne ikke har været 

reguleret siden 2011. Frem for denne meget store stigning på én gang havde det været 

hensigtsmæssigt at tage det i fx to step – så der var mulighed for at den enkelte kunne 

tilpasse sig.  

 

Beskæftigelses- og Socialudvalget 
Ad pkt. 132: Temadrøftelse om budget 2024-2025  

Handicaprådet skal anmode om en orientering og forventer at blive inddraget i 

processen. 

 

Ad pkt. 135: Samling af FGU og STU under samme politiske udvalg 

Handicaprådet har tidligere meddelt opbakning til at samle de to ungdomsuddannelser 

under det samme politiske udvalg og kan også støtte op om, at det sker under 

Beskæftigelses- og Socialudvalget.  
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Handicaprådet skal dog samtidig gentage understregningen af nødvendigheden af, at de 

to tilbud fastholdes som forskellige målrettede tilbud som ungdomsuddannelser og at de 

ikke blot lægges ind under voksentilbuddene. 

 

Ad pkt. 136: Frigivelse af rådighedsbeløb – Renovering af udearealer på Københavnsvej 

266 

Handicaprådet kan støtte op om igangsætningen af arbejdet med at skabe attraktive, 

aktivitets- og fællesskabsskabende udearealer på Københavnsvej 266. Dette er stærkt 

tiltrængt. 

 

Ad pkt. 139: Orientering om nøgletal pr. 31. oktober 2023 

Handicaprådet skal anmode om en præsentation og drøftelse på førstkommende møde i 

Handicaprådet. 

 

Ad pkt. 141: Orientering om kommende større sager 

Handicaprådet forventer at blive inddraget proaktivt i de opridsede sager i lyset af I lyset 

af Handicaprådets lovfæstede oprettelse som rådgivende for kommunalbestyrelsen. 

 

 

Ad Skole- og Børneudvalget 
Ad pkt. 159: Udmøntning af budget 2024 – Styrkelse af almenområdet ved forebyggende 

og tidlig indsats på skoleområdet 

Handicaprådet skal anmode om en gennemgang og drøftelse på næste møde i 

Handicaprådet. 

 

Ad pkt. 160: Samling af FGU og STU under samme politiske udvalg 

Handicaprådet har tidligere meddelt opbakning til at samle de to ungdomsuddannelser 

under det samme politiske udvalg og kan også støtte op om, at det sker under 

Beskæftigelses- og Socialudvalget.  

 

Handicaprådet skal dog samtidig gentage understregningen af nødvendigheden af, at de 

to tilbud fastholdes som forskellige målrettede tilbud som ungdomsuddannelser og at de 

ikke blot lægges ind under voksentilbuddene. 

 

 


